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Diane Bergman   

Tijdstip 17:37 

Kan naast de opname ook de presentatie online komen? 

 

De presentatie is gepubliceerd op www.ipo.nl/6048  

 

 

N. Jeurink   

Tijdstip 17:58 

Geeft het wolvenplan ook inzicht in de voortgang van de plaatsing van 

wolfwerende rasters in de diverse provincies en de mogelijkheden om het tempo 

op te voeren? 

 
Is besproken in de sessie.  

 

Diane Bergman   

Tijdstip 18:00 

Incidenten voorkomen, maatschapelijk onrust voorkomen, snel en daadkrachtig 

optreden..en wat waren de laatste twee op de vorige dia? 

 

Is besproken in de sessie. 

 
Noï van Mondfrans, PvdD Flevoland (Niet-geverifieerd) 

Tijdstip 18:00 

@diane bergman, beschermen van de wolf en opstellen kaders die passend zijn 

voor Nederland 

 
 

Renzo Kalk   

Tijdstip 18:05 

Kan iets gezegd worden over landelijke uniformiteit en ruimte voor provinciale 

oplossingen? Immers provincies kennen verschillende omstandigheden.Zit er 

ruimte voor provincies in de interventiemaatregelen? 

 

http://www.ipo.nl/6048


Besproken in de sessie. 

 

Batteau, Jesseka   

Tijdstip 18:05 

Bewerkt 
Kan er vanuit juridisch perspectief een toelichting gegeven over de verhouding 

tussen Ministerie LVVN en Provincies als het gaat om bevoegdheden bij uitgifte 

van vergunningen met betrekking tot ingrepen bij strikt beschermde soorten? 

 

Besproken in de sessie. 

 

Looij, H   

Tijdstip 18:08 
k hoor net bijna heel Nederland is geschikt, lijkt mij wat te eufemistisch. Zuid 

Holland, bijna 4 miljoen inwoners en veel recreatie druk. Maar ook drukke steden.  

 

Ter kennisgeving aangenomen. 

 

Huib Fienieg   

Tijdstip 18:09 

2 vragen: 1) is ook de informatie van het recente onderzoek over de eetgewoonten 

van de wolf meegenomen 

 

Besproken in de sessie. 

 
ME. Fagel   

Tijdstip 18:09 
Staat er ook iets in het wolvenplan over wat te doen wanneer in een bepaalde regio 

inmiddels al vele wolvenaanvallen zijn geweest en nog geen 

beschermingsmaatregelen? 

 

Besproken in de sessie. 

 

Looij, H   

Tijdstip 18:09 

wie voert de regie in deze en wie dragen de kosten. maatregelen is mooi maar wie 

doet het onderhoud van al die hekken en maatregelen? 

 

Besproken in de sessie. 

 



 

Jefta Leeuwis   

Tijdstip 18:10 

Komt er in het wolvenplan ook ruimte voor gefinanciërde systematische 

monitoring in territoria? (vergelijkbaar met Duitse deelstaten) 

 

Besproken in de sessie. 

 

Kosse, Frederique   

Tijdstip 18:10 
Aanvullend op vraag hierboven: wordt beperking/verbod op jacht prooidieren 

wolven ook nog meegenomen? 

 

Besproken in de sessie. 

 

Huib Fienieg   

Tijdstip 18:10 

vraag 2) wat hebben we kunnen leren van de ;landen waarin al langer wordt 

samengeleefd met de wolf 

 

Besproken in de sessie. 

 
Batteau, Jesseka   

Tijdstip 18:12 

Batteau, Jesseka 
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Kan er vanuit juridisch perspectief een toelichting gegeven over de verhouding 

tussen Ministerie LVVN en Provincies als het gaat om bevoegdheden bij uitgifte 

van vergunningen met betrekking tot ingrepen… 

Deze vraag is overgeslagen? (-; 

 

Provincies zijn bevoegd gezag voor het uitgeven van vergunningen. 

 

Gerda Bos-Jonkman   

Tijdstip 18:12 
Kun u de 29.1 miljoen uit de voorjaarsnota nogmaals duiden? zijn deze gelden puur 

voor de wolf geoormerkt? 

 

Dit zijn de middelen die door het kabinet in de Voorjaarsnota zijn gereserveerd 

voor de Landelijke Aanpak Wolven.  



 

 

 

N. Jeurink   

Tijdstip 18:12 

Welke effect kan het stoppen van afschot van prooidieren (m.n. herten, wilde 

zwijnen, reeën) hebben op landbouwschade? 

 

Het ministerie heeft hier een onderzoek naar geïnitieerd (nav verzoek Tweede 

Kamer). Er zijn nog geen resultaten van dit onderzoek.  

 

Vincent Huijsdens   

Tijdstip 18:12 

In Drenthe is er een nulstand van b.v. o.a. wildzwijn. Als deze nulstand wordt 

opgeheven zal de wolf minder vee aanvallen? 

 

Het ministerie heeft hier een onderzoek naar geïnitieerd (nav verzoek Tweede 

Kamer). Daarnaast kan bovenstaande mogelijk een effect zijn, mede gebaseerd op 

feit dat wolven op Veluwe relatief meer zwijnen eten dan vee (uitkomst recent 

onderzoek Universiteit Leiden). Er zijn nog geen resultaten van dit onderzoek.  

 

Gerda Bos-Jonkman   

Tijdstip 18:17 

Als een TBO geen melding doet, kloppen de cijfers toch ook niet? 

 

De schademeldingen die BIJ12 ontvangt worden gebruikt voor de afwikkeling van 

de tegemoetkomingen en monitoring. Meldingen die niet gedaan worden, kunnen 

ook niet worden geregistreerd. De cijfers van BIJ12 kloppen wel degelijk maar zijn 

exclusief niet gemelde aanvallen. Aanvullend worden in het kader van de 

monitoring ook andere gegevens gebruikt, zoals waarnemingen en andere sporen.  

 
 

ME. Fagel   

Tijdstip 18:17 

Het is volstrekte onzin om aan te geven welke gebieden in NL geschikt zijn voor 

wolven en welke plekken niet. De wolf is zeer mobiel. Wat zou de bedoeling zijn 

als er ergens een wolf is gezien in een zogenaamde ongeschikte plek? 

 

Ter kennisgeving aangenomen.  

 



 

 

 

Gerda Bos-Jonkman   

Tijdstip 18:18 

Klopt, de wolf verspreid zich ook naar de dorpen wijd verspreid over Friesland 

 

Ter kennisgeving aangenomen.  

 

jan van den berg (Niet-geverifieerd) 

Tijdstip 18:20 
we weten toch inmiddels dat wolfwerende hekken geen effect hebben , waarom 

blijven we dit financieren ?  

 

Deze vraag bevat een aanname die een opvatting betreft, daar gaan wij niet op in. 

Het (blijven) financieren van wolfwerende maatregelen is een bestuurlijke keus.  

 
Batteau, Jesseka   

Tijdstip 18:20 
Maar is dus nog niet wettelijk vastgelegd? 

 

Batteau, Jesseka   

Tijdstip 18:20 

Die definities 

 
Deze vraag betreft de status van de definitie probleemwolf. De nieuwe definitie is 

nog niet wettelijk vastgelegd. De staatssecretaris is dat wel voornemens te doen 

door middel van een AMVB. Deze ligt nu ter consultatie.  

 

ME. Fagel   

Tijdstip 18:21 
Hoezo zouden wolfwerende hekken geen effect hebben? De cijfers geven toch iets 

totaal anders aan? 

 

Deze vraag bevat een aanname waar wij niet op ingaan. De cijfers van BIJ12 laten 

alleen de aanvallen zien. De (eventuele) afgeslagen aanvallen vanwege 

wolfwerende maatregelen zitten niet in de cijfers. Bij de geregistreerde aanvallen 

zijn in overgrote meerderheid geen (deugdelijke) wolfwerende maatregelen 

aangetroffen.  

 



 

 

ME. Fagel   

Tijdstip 18:24 

Klopt het dat in het wolvenplan wel staat dat provincies een leefgebied wolven 

kunnen aanwijzen, met als gevolg dat vergoeding van schade afhankelijk wordt van 

wolfwerende maatregelen? 

 

Dat staat inderdaad in het Wolvenplan 2025. 

 
Kosse, Frederique   

Tijdstip 18:24 

Hoe is/wordt de opvang van gewonde wolven geregeld? 

 

Vanuit de provincies is hierin niet voorzien.  

 

Looij, H   

Tijdstip 18:24 

Klopt het dat het plan gebaseerd is op de geschiktheid voor de wolf ipv de mens? 

ergens gaat het wat mij betreft mank in een land met 18 miljoen inwoners en 

zoveel opgaven en uitdagingen.  

 

In het plan staat dat de provincies streven naar conflictarm samenleven 

met de wolf, met een evenwicht in enerzijds wettelijke bescherming van de wolf 

en anderzijds het beperken van probleemsituaties en schade door de wolf. 

 
 

Gerda Bos-Jonkman   

Tijdstip 18:25 

Klopt het dat je geen vergoeding krijgt als je geen wolfwerend raster hebt? U zegt 

dat maar 3 % effectief is 

 

Nee dat klopt niet. In het plan is alleen sprake van een moment waarop opnieuw 

kan worden afgewogen of wolfwerende maatregelen randvoorwaardelijk kunnen 

zijn voor het kunnen uitkeren van schade. Het percentage dat u noemt baseren wij 

naar aanleiding van de registraties bij een bezoek door een taxateur.   

 
Boer-Leijsma, Wilma de   

Tijdstip 18:27 



Ik hoor juist dat bij schademeldingen maar 3% gebruik heeft gemaakt van 

wolfwerende maatregelen … 

 

Voor een compleet overzicht van de schademeldingen en de omstandigheden 

waaronder deze plaatsvonden checkt u dit bestand: overzicht schademeldingen  

 
Boer-Leijsma, Wilma de  

vergoeding is daar niet van afhankelijk 

 

Ter kennisgeving aangenomen.  

 

Batteau, Jesseka   

Tijdstip 18:28 

Klopt, Wilma. 

 

Ter kennisgeving aangenomen.  

 

ME. Fagel   

Tijdstip 18:29 

staan er ook maatregelen in het wolvenplan voor de wolven? Bijvoorbeeld 

ontsnipperende maatregelen, inrichten leefgebieden, opnemen in beheerplannen 

n2000 gebieden, enz. 

 
In het wolvenplan zijn hierover geen maatregelen opgenomen. We verwijzen u 

naar paragraaf 3.2 waarin over eventuele mogelijkheden voor soortenbescherming 

wordt gesproken. 

 

Noï van Mondfrans, PvdD Flevoland (Niet-geverifieerd) 

Tijdstip 18:30 

Is de input per organisatie (Staatsbosbeheer, LTO etc) openbaar te vinden? Kunnen 

we inzien wat hiermee gedaan is? 

 

De reacties van organisaties die (al dan niet via het LOW) gereageerd hebben, zijn 

niet gepubliceerd.  
 
 

Kosse, Frederique   

Tijdstip 18:32 
Wij zijn geen signalen tegengekomen dat wolvenvrije zones mogelijk zouden 

worden. Graag informatie over of en vanuit welk beleid/regel dit mogelijk zou zijn 

https://www.bij12.nl/wp-content/uploads/2025/05/Bronbestand-met-alle-schademeldingen-wolf-en-geen-wolf-22-5-2025.xlsx


 

Hangt af van hoe wettelijke status van wolf er uit gaat zien. Gesteld dat wolf 

dezelfde wettelijke status krijgt als bijvoorbeeld wild zwijn en ree, dan lijkt het 

instellen van een wolvenvrije zone meer in beeld te kunnen komen (nu staat status 

bijlage IV bij Habitatrichtlijn gerelateerd aan Europeesrechtelijke jurisprudentie 

hier nog aan in de weg).  

Vraag is wel hoe zo’n wolvenvrije zone te handhaven. Als daar afschot voor nodig 

is, dan hangt het weer af van hoe wettelijke status van wolf er uit gaat zien, waarbij 

de staat van instandhouding mogelijk/waarschijnlijk een rol blijft spelen. 

 

 

 

 

 
 
 
 


